
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1245 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 1245:  

”Ministeren bedes oplyse, om det er muligt at lave tilsvarende pesticideanalyser for 

medicinsk cannabis i Danmark, frem for at de skal sendes til f.eks. Tyskland?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, som jeg kan 

henholde mig til:  

 

”Der er intet til hinder for, at danske laboratorier opsætter og validerer analyser til 

brug for frigivelse af cannabis, herunder også for pesticidanalyser. Cannabisvirksom-

hederne har også mulighed for selv at opsætte laboratorier, der kan udføre disse ana-

lyser.  

 

Lægemiddelstyrelsen har forstået på branchen, at der arbejdes på at gennemføre så-

danne analyser på danske laboratorier, men indtil da sender de danske laboratorer 

prøverne til laboratorier i andre EU-lande, eller også er de danske virksomheder selv 

henvist til at anvende andre, udenlandske laboratorier med passende tilladelser.  

 

De danske regler gør det muligt for virksomhederne at anvende laboratorier i EU. Det 

tager typisk tid for laboratorier at opsætte validerede analyser, hvorfor det indle-

dende kan være hensigtsmæssigt at sende analyserne til andre laboratorier, der alle-

rede har opsat analysen, mens laboratoriet selv sætter analyserne op.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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